

بيان صحفي

مصرف "الريان" و"الخليجي" يستكملان اندماجهما بنجاح

- أول اندماج لبنكين مدرجين في قطر لإنشاء أحد أكبر البنوك المتوافقة مع الشريعة الإسلامية في المنطقة بأصول مجمعة تفوق 182 مليار ريال قطري
- متمتعاً بمركز رأسمالي متين وسيولة قوية، سيكون مصرف الريان بعد إتمام عملية الاندماج في وضع مثالي لتسريع رحلة قطر نحو تحقيق الرؤية الوطنية 2030
- مواصلة العمل تحت مسمى "مصرف الريان" ومقره الرئيسي بمدينة لوسيل، قطر
- سيواصل مصرف الريان خدمة عملاءه كالمعتاد فيما يستكمل نقل خدماته الخيجي ومنتجاته إلى منصة الريان الجديدة خلال عام 2022

الدوحة، 30 نوفمبر 2021: أعلن مصرف الريان ش.م.ع.ق ("الريان") عن استكمال اندماجه القانوني مع بنك الخليج التجاري (الخليجي) ش.م.ع.ق. ("الخليجي")، بحيث بات البنكان يعتبران كياناً واحداً بصفة قانونية اعتباراً من تاريخ اليوم، تحت اسم "مصرف الريان" (رقم التعريف الدولي للأوراق المالية: QA000A0M8VM3).

ومع اكتمال الاندماج القانوني في دولة قطر، تتركز جهود الإدارة على تسريع التكامل التشغيلي لكافة المنتجات والمنصات والخدمات في أسرع وقت ممكن، بحيث يتم دمج نقاط قوة المؤسستين ضمن منصة موحدة جديدة لمصرف الريان، لتقديم خدمات ذات قيمة مضافة لقاعدة عملاء البنكين الممّعة. في هذا الوقت، سيتمكن العملاء من الاستمرار في معاملاتهم المصرفية كالمعتاد طبقاً لأحكام الشريعة. ومن المتوقع أن يُنجز تكامل المنتجات والخدمات خلال عام 2022، تحت إشراف مجلس الإدارة وفريق القيادة الجديدين، على أن يتم إطلاع العملاء وأصحاب المصلحة بطريقة تدريجية حول كيفية تأثير الدمج عليهم.

وسيكون مصرف الريان أحد أكبر البنوك المتوافقة مع الشريعة الإسلامية في المنطقة، مع أصول إجمالية تفوق الـ 182 مليار ريال قطري. ومن خلال سيولته ومركزه المالي القوي، سيكون مصرف الريان في وضع مثالي لتسريع رحلة قطر نحو تحقيق رؤية 2030 بالاستفادة من اتساع نطاقه، وجاذبية خدماته ومنتجاته، وتميز قاعدة مواهبه. ويعتبر الاندماج نقطة تحول في القطاع المصرفي في دولة قطر، حيث سيساعد في دعم نمو الشركات وتسهيل الصفقات البارزة، وتعزيز تنمية الشركات الصغيرة والمتوسطة وتمويلها، ودعم ازدهار عملاء القطاع الخاص لإدارة وتنمية ثرواتهم، وتحقيق أقصى إمكانات عملاء التجزئة. علماً أن مصرف الريان بعد الاندماج سيكون له تواجد في كل من فرنسا والمملكة المتحدة والإمارات العربية المتحدة.

وفي هذا السياق، صرح سعادة الشيخ/ محمد بن حمد بن قاسم العبدالله آل ثاني، رئيس مجلس إدارة مصرف الريان بالقول: "يبشر اكتمال هذه الصفقة التاريخية ببداية حقبة جديدة من التميز المصرفي في دولة قطر. ونود أن نشكر كل من ساهم في هذا الإنجاز، بما في ذلك جهاتنا التنظيمية، ومساهمينا وموظفينا. وبصفتنا أحد أكبر البنوك المتوافقة مع الشريعة الإسلامية في قطر والمنطقة، فإننا نلتزم بدعم النمو الاقتصادي لدولة قطر وطموحاتها، حيث سيساعد مصرفنا الجديد في دفع نمو القطاع المصرفي والاقتصاد الوطني بما يتماشى مع رؤية قطر الوطنية 2030، بالإضافة إلى أنه سيصبح شريكاً استراتيجياً للقطاع العام في الدولة".

من جهته، صرح سعادة الشيخ/ حمد بن فيصل بن ثاني آل ثاني، نائب رئيس مجلس إدارة مصرف الريان بالقول: "مع الاكتمال الناجح لعملية الاندماج، يمكننا الآن تركيز جهودنا على اندماج العمليات لضمان تحقيق أكبر فائدة لمصرفنا ودولتنا، بالإضافة إلى زيادة قدراتنا وفعالية عملياتنا. سنستفيد من القوة الجديدة وقاعدة رأس المال المعززة لمصرفنا في سبيل تزويد مستثمرينا وعملائنا بخدمات تنافسية وتجربة مصرفية أفضل، تحت مظلة العلامة التجارية الجديدة لمصرف الريان".

أما السيد فهد بن عبدالله آل خليفة، الرئيس التنفيذي لمجموعة مصرف الريان فعَلَقَ بالقول: "هذا إنجاز تاريخي للريان والخليجي ودولة قطر حيث يمثل اليوم بداية رحلتنا تحت مظلة "مصرف الريان"، وهو بنك رائد متوافق مع الشريعة الإسلامية جاهز لقيادة مستقبل الخدمات المصرفية، وملتزم بتقديم قيمة أكبر للوطن والشعب. سيبقى عملاؤنا على رأس أولويتنا فيما نتطلع لضمان انتقال سلس مع بدء نقل عملياتنا إلى منصة الريان الجديدة كمرحلة تالية من رحلتنا. نود أن نشكر المنظمين وموظفينا وجميع أصحاب المصلحة المشاركين لدعمهم، ومساعدتنا على تحقيق هدفنا المتمثل في إنشاء بنك أقوى وأكبر لعملائنا وموظفينا. سنتيح لنا ميزانيتنا العمومية الأكبر، ورأس مالنا المعزز، الفرصة لخدمة عملائنا بشكل أفضل وتقديم قيمة أكبر للمساهمين".

ومن خلال الاندماج، ارتفع رأسمال "مصرف الريان" من 7.5 مليار ريال قطري إلى 9.3 مليار ريال قطري، وقد حصل بنتيجته مساهمو الخليجي على 0.5 سهم عادي في "مصرف الريان" مقابل كل سهم عادي في "الخليجي". وسيستمر التداول على أسهم "مصرف الريان" مع زيادة رأس المال، بينما تم شطب أسهم الخليجي من بورصة قطر.

-انتهى-

حول مصرف الريان

تأسس مصرف الريان كشركة مساهمة عامة قطرية في عام 2006 وهو مصرف متوافق مع أحكام الشريعة الإسلامية ومقره في الدوحة، قطر.

تعتبر الكيانات الحكومية القطرية من المساهمين الرئيسيين بنسبة ملكية تزيد عن 30٪ والبنك مصنف حاليًا A1 من قبل وكالة موديز للتصنيف الائتماني.

تشمل الأنشطة المصرفية الرئيسية لمصرف الريان ما يلي:

- الخدمات المصرفية للأفراد: فتح الحساب الجاري والتوفير وحساب الودائع الأجلة والتمويل وبطاقات الائتمان.
- الخدمات المصرفية للشركات: تقدم خدمات تمويل الشركات، واستشارات مالية، وإدارة الأموال، والخزانة، وتمويل التجارة.
- الخدمات المصرفية الخاصة: تقدم حلول تخطيط الاستثمار وإدارة الأصول وإدارة الثروات وتخطيط الائتمان وحلول الإدارة.

يعمل مصرف الريان من خلال شبكة مكونة من 15 فرعاً (بما في ذلك المركز الرئيسي) في قطر وفرن اثنتين في المملكة المتحدة.

www.alrayan.com

حول بنك الخليج التجاري

تأسس بنك الخليج التجاري (الخليجي) كشركة مساهمة عامة قطرية في العام 2007 وهو بنك تجاري مقره في الدوحة، قطر. تعتبر الكيانات الحكومية القطرية من المساهمين الرئيسيين بنسبة ملكية تزيد عن 47٪ والبنك مصنف حاليًا A من وكالة فيتش للتصنيف الائتماني وA3 من وكالة موديز.

تشمل الأنشطة المصرفية الرئيسية للخليجي ما يلي:

- الخدمات المصرفية للشركات: الخدمات المصرفية الدولية والخدمات المصرفية للشركات والمنتجات المصرفية التجارية المقدمة للشركات المحلية والشركات الصغيرة والمتوسطة.
- خدمات الخزينة: تقدم خدمات أسواق المال والاستثمار والمبيعات.
- الخدمات المصرفية للأفراد: تتألف من الخدمات المصرفية الخاصة والاستثنائية.

الخليجي لديه فرعين في قطر بما في ذلك المركز الرئيسي و3 فروع في الخارج.

www.alkhaliji.com

ملاحظات هامة

تم نشر البيان الصحفي لأغراض إعلامية فقط. لا يقدم المحتوى مشورة أو رأياً ضريبياً أو قانونياً أو استثمارياً بشأن ملاءمة أو قيمة أو ربحية أي ورقة مالية أو محفظة أو استراتيجية استثمار معينة. إن استخدامك للمعلومات الواردة في هذه المقالة هو على مسؤوليتك الشخصية، ويوصى بأن تسعى للحصول على مشورتك المالية والقانونية المستقلة من مستشاريك المستقلين.

البيانات الواردة في هذا البيان الصحفي هي بتاريخ هذه الوثيقة، ما لم يتم تحديد وقت آخر. ولن يؤدي نشر هذا البيان أو أي إجراء يتم اتخاذه بموجبه إلى أي إشارة ضمنية إلى أنه لم يطرأ أي تغيير على حقائق أو شؤون مصرف الريان ش.م.ع.ق. لا يوجد شيء وارد في هذا البيان الصحفي يقصد منه أن يكون أو يعتبر بمثابة توقع أو تقدير للأداء المالي المستقبلي لمصرف الريان ش.م.ع.ق ولا يجب تفسير هذا البيان على أن العائد على السهم للفترات المالية الحالية أو المستقبلية لمصرف الريان ش.م.ع.ق سوف يماثل أو يتجاوز العوائد التاريخية المعلنة للسهم.

جهات الاتصال:

للمزيد من المعلومات يرجى زيارة www.alrayan.com أو التواصل مع:

Eman.AINaemi@alrayan.com

الاستفسارات الإعلامية:

wecare@alrayan.com

استفسارات العملاء:

+974 4425 3333 / 44940000

IR@alrayan.com

علاقات المستثمرين:

Tony.Merhej@alrayan.com

الأمانة العامة للشركة/مجلس الإدارة:

Press Release

MASRAF AL RAYAN AND AL KHALIJI COMPLETE MERGER

- First merger of publicly listed banks in Qatar, creating one of the largest Shari'ah compliant banks in the region with over QAR182 billion in total assets
- With a robust capital position, and strong liquidity, the bank is in a prime position to accelerate Qatar's journey towards Vision 2030
- Operating as Masraf Al Rayan with its head office in Lusail City, Qatar
- Customers will continue to be served as normal as products and services are integrated during 2022

Doha, 30 November 2021: Masraf Al Rayan ("Al Rayan") Q.P.S.C. announces the successful completion of the legal merger (the "Merger") with Al Khalij Commercial Bank (al khaliji) P.Q.S.C. Effective today, the two banks are considered one legal entity bearing the Masraf Al Rayan name (MARK) (ISIN: QA000A0M8VM3).

While the legal merger is complete in Qatar, the combined entity is focusing on operational integration of the two banks into one seamless platform. Integration activities will consolidate the best of both institutions to provide an enhanced product and service proposition. Customers should continue to bank as normal under Islamic Shari'ah principles. The integration of products and services is expected to be completed during 2022. The new board and leadership team is in place and will oversee the process. Customers, counterparts, and stakeholders will be advised in a phased manner on how the merger may impact them.

With over QAR182 billion in total assets, Masraf Al Rayan will be one of the largest Shari'ah compliant banks in the region. With a robust capital position, and strong liquidity, the bank is in a prime position to accelerate Qatar's journey towards Vision 2030 by leveraging its increased scale, compelling product offering and excellent talent base. The merger is a turning point in Qatar's banking sector, enabling growth for corporates facilitating landmark deals, fostering SME development and lending and supporting prosperity for our private clients to manage and grow their wealth and for our retail customers to reach their potential. The group has international operations in France, the United Kingdom and the UAE.

H.E Sheikh Mohammed bin Hamad bin Qassim AlAbdulla Al-Thani, Chairman of Masraf Al Rayan, commented: *"The completion of this landmark transaction signals a new era in banking excellence in Qatar, and we would like to thank all those who contributed to this milestone, including our regulators, shareholders and employees. As one of the largest Shari'ah compliant banks in Qatar and the region, we are committed to supporting the State of Qatar's economic growth and ambitions. Our bank will help drive the growth of the domestic banking sector and economy in line with Qatar National Vision 2030, as well as becoming a strategic partner for the public sector."*

H.E Sheikh Hamad bin Faisal bin Thani Al-Thani, Vice-Chairman of Al Rayan, stated: *“With the successful completion of the merger, we are proceeding with integration in order to maximize benefits and increase capacity and improve efficiency. We will leverage the bank’s strength and capital base to provide our customers with competitive services and a superior banking experience under the new Masraf Al Rayan brand.”*

Mr. Fahad Bin Abdullah Al Khalifa, Group CEO of Masraf Al Rayan, said: *“This is an historic achievement for al khaliji, Masraf Al Rayan and the State of Qatar. Today marks the continuation of the next phase in our journey as Masraf Al Rayan, a leading Shari’ah compliant bank ready to spearhead the future of banking and committed to creating value for the nation and its people. Our customers remain our priority, and we look forward to ensuring a smooth transition as we accelerate our integration process. We would like to thank our regulators, shareholders, staff and all stakeholders involved for their support in helping us deliver on our goal of creating an Islamic banking powerhouse for our customers and our people. Our increased balance sheet and capital means we can better support our customers and deliver greater shareholder value.”*

Masraf Al Rayan’s capital increases from QAR 7.5 billion to QAR 9.3 billion, and al khaliji shareholders receive 0.5 ordinary shares in Masraf Al Rayan as consideration for every ordinary share held. Trading in Masraf Al Rayan shares continues with the increased capital. al khaliji shares have been de-listed from the Qatar Stock Exchange (QSE).

- Ends -

About Masraf Al Rayan

Masraf Al Rayan was incorporated as a Qatari Public Shareholding Company in 2006 and is a Shari’ah compliant bank headquartered in Doha, Qatar.

Qatari government entities are major shareholders with more than 30% ownership and the bank is currently rated A1 by Moody’s.

Al Rayan’s principal business activities include:

- Retail Banking: Offers current and savings account, time deposit account, financing and credit cards
- Wholesale Banking: Offers corporate finance & advisory services, financing products, cash management, treasury, trade finance
- Private Banking: Offers investment planning & asset management, wealth management, credit planning & management solutions

Al Rayan has a network of 15 branches in Qatar and 2 branches in the UK.

www.alrayan.com

About Al Khalij Commercial Bank

Al Khalij Commercial Bank was incorporated as a Qatari Public Shareholding Company in 2007 and is a commercial bank headquartered in Doha, Qatar.

Qatari Government entities are major shareholders with more than 47% ownership and the bank is currently rated A by Fitch, and A3 by Moody's.

Al Khaliji's principal business activities include:

- Wholesale Banking: International banking, Corporate banking and Commercial banking products offered to local corporates and SMEs
- Treasury Services: Offers money market, investment and sales services
- Personal Banking: Comprises of private and premium banking services

al khaliji has a network of 2 branches (including the head office) in Qatar, and 3 branches overseas.

www.alkhaliji.com

Important Notices

This press release is provided for informational purposes only. The content does not provide tax, legal or investment advice or opinion regarding the suitability, value or profitability of any particular security, portfolio or investment strategy. You expressly agree that your use of the information within this press release is at your sole risk, and it is recommended that you seek your own independent financial and legal advice from your independent adviser(s).

Statements contained in this press release are made as at the date of this document, unless some other time is specified in relation to them, and the publication of this document (or any action taken pursuant to it) shall not give rise to any implication that there has been no change in the facts or affairs of Masraf Al Rayan QPSC as set out in this document since such date. Nothing contained in this document is intended to be or shall be deemed to be a forecast, projection or estimate of the future financial performance of Masraf Al Rayan QPSC, and no statement in this press release should be interpreted to mean that earnings per share for current or future financial periods of Masraf Al Rayan QPSC will necessarily match or exceed historical published earnings per share.

Contact:

For further information, please visit www.alrayan.com, or contact:

Media enquiries	Eman.AINaemi@alrayan.com
Customer enquiries	wecare@alrayan.com +974 4425 3333 / 44940000
Investor Relations	IR@alrayan.com
Company Secretariat	Tony.Merhej@alrayan.com